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Dagboek van de Praeses 

17-08-2017 
Lief dagboek, 
Wat een bijzonder genoegen dat ik aan jou mijn mooiste verha-
len mag vertellen. Zo was ik vandaag op de eerste dag van het 
EJW waar ik direct mijn vaardigheid als Praeses kon toetsen.  
 
Het begint wat stroef… 
 
18-08-2017 
Lief dagboek, 
Vandaag is de tweede dag van het EJW voorbij geschoten. Het 
speechen gaat een stuk beter inmiddels. Echter begin ik wel 
mijn stem kwijt te raken… 
 
20-08-2017 
Lief dagboek,  
Helaas moet ik vandaag mijn nullen vrij laten. Net nu ik nog 
even van ze wilde genieten. Mijn voorganger, Thijs, was van-
daag gearriveerd op het terrein en kon mijn rol even opvan-
gen. Mijn stem was op dit moment net zo ver te zoeken als een 
classe in C. 
 
28-08-2017 
Lief dagboek, 
Vandaag is mijn eerste dag als Praeses der Kybernetes. Ik voel 
me als een kind in het diepe. Zonder zwembandjes. Oftewel, ik 
ga dood.  
 
12-09-2017 
Lief dagboek, 
Vandaag waren wij aan de beurt met de NOVA lunch. Gehakt-
balletjes met patat. Jum! 1000 gehaktballen en 40 kg patat ver-
der hebben wij onze maagjes weer goed gevuld. 
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14-09-2017 
Lief dagboek, 
Vandaag was de poolavond. De poolavond, een traditie van 
Kybernetes, was een succes. Ik heb met stokken tegen ballen 
geslagen en geprobeerd hier het beste van te maken. Dit is niet 
gelukt. 
 
03-10-2017 
Lief dagboek,  
Vandaag zijn alle stukken voor de ALV verstuurd. De dag dat 
ik mij echt Praeses der Kybernetes kan noemen nadert. 
 
#ALViscoming 
 
04-10-2017 
Lief dagboek, 
Vandaag was de QING lezing, wat een succes! Oud secretaris 
Max Beijeman vertelde hoe hij aan zijn stage opdracht bezig 
was. Het had iets met dozen te maken, maar wat er in deze 
specifieke dozen zat wilde hij niet loslaten.. 
 
Mijn vermoeden…? Paracetamol? 
 
13-10-2017 
Lief dagboek, 
Vandaag is het zo ver. Kybernetes is jarig en dus is er de 
ALV. Na vandaag mogen wij ons hopelijk het 6e bestuur der 
Kybernetes noemen. 
 
Na hard geëscaleerd te zijn op de jenever en bijna een ander 
bestuur (bestaand uit oud-besturen en aanwezigen) ingeslagen  
te hebben zijn we officieel bestuur. 
 
De avond escaleerde nog wat harder toen we wat gingen 
avondeten, maar, lief dagboek, voor dat verhaal geldt; bijzijn, 
is meemaken. 
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22-10-2017 
Lief dagboek, 
Het is alweer even geleden dat ik in jou schreef. Wat een druk 
leven lijdt een Praeses toch… Komende week volgen de laatste 
‘loodjes’ van de periode weer. De tentamens. Zes tentamens, 
vijf dagen. Mission impossible als je het aan mij vraagt. We 
zullen zien wat er van terecht komt. 
 
27-10-2017 
Lief dagboek, 
Nu de tentamenweek weer voorbij is heb ik weer tijd voor je. 
En wat ging de week snel. Zes tentamens gemaakt en een beetje 
gemixte gevoelens. Ik hoop dat er nog wat van terecht komt. 
Het goede nieuws? Het nieuwe blok staat om de hoek. Met 
grootse plannen voor leuke activiteiten belooft het weer een 
mooi blok te worden. 
 
08-11-2017 
Lief dagboek, 
Ook ik moet er aan geloven, ik moet een 
herkansing doen. Spannend? Nee hoor 
moet goedkomen. Direct na de toets 
volgt wat verwarring over wat er van 
terecht is gekomen. Geen idee wat hier-
uit volgt, maar mijn hoofd is ontploft. 
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Activiteitenagenda 

 

 

Blok 2 
Wat Lesweek  

Bowlen 3 
Ladies Night 5 

NOVA lunch 5 

Kerstdiner 6 
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Het bestuur 

Beste leden, 

Het eerste blok is alweer achter de rug en het collegejaar is in volle gang. 
Naast dat is ook het nieuwe bestuur van Kybernetes reeds geïnstalleerd. Op 
13 oktober is het zesde jaar van onze studievereniging gestart. Om jullie 
kennis te laten maken met het nieuwe bestuur stellen zij zich hieronder alle-
maal even voor. 

Roel van der Plas 
Functie: President - opvolger van Thijs Weber 
"Toen ik aan Mechatronica begon wist ik niet zo goed wat ik wilde. 
Inmiddels voel ik mij volledig thuis binnen de opleiding en ga ik 
met plezier naar de HHS. Na een jaar lid te zijn bij Proteus-Eretes 
vond ik het tijd om een nieuwe weg in te slaan en mijzelf kandi-
daat te stellen als bestuurlid. 
 

Als hobby maak ik muziek (Marimba, Basler Trommel en Trombone)in een 
orkest. Na Mechatronica hoop ik een tweede studie te kunnen volgen in ma-
nagement of werktuigbouwkunde. In de toekomst hoop ik te kunnen werken 
bij een bedrijf in industriele-automatisering." 

Anda Suurmond 
Functie: Secretaris - opvolger van Max Beijeman 
"Ik zit in mijn tweede jaar van de studie Mechatronica, en 
kan er erg van  genieten.  Naast mijn drukke studie-leven 
heb ik ook hobby’s. Daarnaast houd ik erg van reizen, 
eten, bij vrienden zijn, en ik ben een grote theeleut. 

Op lange termijn weet ik nog niet precies wat ik wil gaan doen, maar ik ga 
voor komend jaar zorgen dat ik in het bestuur mijn functie goed kan vervul-
len." 
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Kim Ebbelink  
Functie: Thesaurier – opvolger van Martijn Keijzer 
"Ik zit nu in het tweede jaar van Mechatronica. Ik vind de 
studie nog steeds erg leuk en voel me ook helemaal op 
mijn plek hier. Ik zal dit jaar de financiën regelen van Ky-
bernetes, dit is iets waar ik interesse in heb en vind het 
leuk dat ik het kan doen. Naast school werk ik veel en ga ik 
sporten." 
 

Jochem Klaassen 
Functie: Commissaris Onderwijs -
 opvolger van Joris Weeda 
"Mechatronica is echt mijn ding. Sinds dag één heb ik 
het op De Haagse dan ook ontzettend naar mijn zin. Ik 
hou enorm van de opleiding Mechatronica, ik zit in het 
bestuur van Kybernetes omdat ik de opleiding nog  

verder wil helpen verbeteren. In mijn vrije tijd knutsel ik veel met Atmel / ARM 
chips en Arduino's. Ik ben daarnaast helemaal weg van 3D-printen en stop hier 
ook veel tijd in. Ook slaap ik veel." 
 

Matthijs Brand 
Functie: Commissaris Activiteiten  opvolger van Jaap Elstgeest. 
"Mijn naam is Matthijs Brand zoals je hierboven ook al kon le-
zen, ik ben nu tweedejaars student Mechatronica. Ik heb nu 
ruim een jaar geleden mijn Havo diploma gehaald en ben vorig 
jaar begonnen met deze studie. Mijn functie binnen het bestuur 
zal het organiseren van activiteiten zijn met behulp van de     
activiteiten commissie. Verder hou ik van actief bezig zijn    
doormiddel van sporten en werk ik in een kas die bloemen 
teelt.” 
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RoboCup 

Wij als Mechatronici hebben natuurlijk veel interesse in robotica. Tevens 
zullen er veel onder ons zijn die ook wel van gamen houden, misschien zelfs 
ook wel FIFA spelen. Hoe leuk zou het zijn als je de interesse voor robotica 
kan combineren met voetbal? Gelukkig voor ons is dit mogelijk en is er zelfs 
een competitie voor. Deze competitie heet de RoboCup en is in verschillen-
de categorieën  te spelen.  

In de small size categorie spellen robots die niet hoger zijn dan 15 cm en 
een diameter van maximaal 180 cm voetbal tegen elkaar.  Dit is natuurlijk 
niet het meest indrukwekkende om te zien, maar wel erg leuk. In de middle 
size mag het allemaal weer iets groter, maar ook dit is nog niet zo indruk-
wekkend. 

In de Standard Platform League wordt het pas echt indrukwekkend. In deze 
league spellen alle teams die meedoen met de NAO robot. Deze robot is 
altijd al leuk om te zien, maar nu één die een voetbal wedstrijd speelt maakt 
het helemaal leuk. Alle NAO robots spelen autonoom en maken elk zelf be-
slissingen. Toch moeten ze samen een team vormen.  

De laatste categorie is de Humanoid League. In deze league spelen ook  
autonome robots die erg op een menselijk lichaam lijken. Het gebruik van 
dit soort robots hebben wel wat technische complicaties. De robot die    
meedoet moet natuurlijk in balans blijven wanneer die loopt of de bal 
schopt.  
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Stage lopen in blok één van jaar drie? Het kan 

ook anders! 

 
Normaal gesproken ga je in het eerste blok van het derde leerjaar stage lopen 
bij een bedrijf. Mocht je door omstandigheden niet op stage kunnen of je      
stageplaats op het laatste moment afgezegd wordt dan is er nog geen reden 
tot paniek. Wij spraken Joris Weeda, derdejaars student Mechatronica, hem  is 
het overkomen. Zijn stagebedrijf zegde op het laatste moment zijn stageplaats 
af en Joris moest op zoek naar iets anders. Uiteindelijk heeft hij zijn Minorruim-
te naar voren verplaatst en heeft hij een bedrijfsproject gevolgd. In dit artikel 
vertelt Joris over zijn ervaringen tijdens deze periode.  
 
Het is als student gebruikelijk een periode in je derde jaar in te vullen met keu-
zevakken. Mechatronica ondersteund dit door zelf ook een aantal keuzevakken 
aan te bieden aan studenten van de Haagse hogeschool. Hieronder valt ook het 
bedrijfsproject wat in samenwerking met verschillende bedrijven wordt opge-
zet. Voor mij was dit bij het bedrijf Deltares wat gevestigd is aan het einde van 
de campus.   
 
Deltares is een onafhankelijk instituut voor toegepast onderzoek op het gebied 
van water en ondergrond. Over de hele wereld werken ze aan slimme oplossin-
gen, innovaties en toepassingen voor mens, milieu en maatschappij. De be-
langrijkste focus ligt op delta, kustgebieden en stroomgebieden. Samen met 
andere bedrijven, overheden, onderzoeksinstituten en universiteiten in het bin-
nen- en buitenland werken ze aan diverse problemen.   
 
Samen met vijf andere Mechatronica studenten heb ik een onderzoek en proto-
type ontwikkeld om blauwalgen uit het water te halen. Eigenlijk is de opdracht 
te beschouwen als een uitgebreide stage. Er wordt samen met de opdrachtge-
ver en school een opdracht gespecificeerd en deze wordt uitgevoerd zoals dat 
ook op school gaat, een zorgvuldig plan van aanpak, pakket van eisen, ontwerp-
verslag en eindverslag.  
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Zo hebben we zelfs biologisch onderzoek gedaan en zijn we zo ook buiten 
ons vakgebied getreden om hier ook ervaring in op te doen. In het kort was 
het de bedoeling om deeltjesgrootte te meten en te onderzoeken wat het 
rendement, debiet, druk etc. door verschillende soorten filters was. 
Over de inhoudelijke informatie mag ik verder maar weinig vertellen vanwe-
ge een ondertekende geheimhoudingsverklaring. Wat ik wel kan vertellen is 
dat het een enorme aanrader is. We kregen een projectruimte en ruim bud-
get, daarnaast mochten we gebruik maken van alle faciliteiten en vooral de 
aanwezige kennis binnen Deltares. Het is een erg leerzame ervaring en daar-
bij heb ik het erg naar mijn zin gehad.  
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Hoe is het bij QING 

 

Wij hebben gesproken met twee personen die werkzaam zijn bij QING. QING 
is een ingenieursbureau die werkzaam is in de industriële automatisering, 
speciaal machinebouw en energie. We hebben daar gesproken met iemand 
die sinds het begin actief is bij QING en iemand die daar net werkzaam is. 
Hierin komt naar voren wat ze van het bedrijf vinden en wat ze precies doen.  

Volgens de eerste persoon wie we gesproken hebben is de sfeer bij QING 
erg uniek. De sfeer is los, gezellig en vooral niet saai. Dit is door de ogen van 
iemand die al vijf jaar werkzaam is bij QING. Hij is vaak gedetacheerd ge-
weest bij andere bedrijven, maar de sfeer zoals bij QING heeft die nog ner-
gens anders zo gezien. Hij werkt in een team aan projecten. in zijn project 
team heeft hij een wat leiding gevende rol, naast het werken aan het project 
is hij ook bezig met het contact met de opdracht gevende bedrijf. Tevens is 
die bezig met het binnen halen van nieuwe projecten. Een opdracht is pas 
afgelopen als het ontworpen model af is, tot die tijd zal er wel contact wor-
den gehouden en kan het nog vragen om aanpassingen. In deze periode 
wordt het ontwerp gebouwd en is het project team weer met een nieuw pro-
ject bezig.  

De volgende persoon is nog niet zo lang werkzaam bij QING. Aan het begin 
was die veel op bezoek bij opdrachtgevers en nu zit die bij QING binnen. Hij 
ervaart dat hij veel vrijheid heeft bij QING en de sfeer erg uniek is. Bij het 
bedrijf waar hij hiervoor werkte was alles heel gestructureerd. Je doet alleen 
je eigen taak en lat de rest met rust. Bij QING wordt er gekeken naar wat kan 
je en wat zijn je behoefte. Bij QING wordt er erg meegedacht. Ook hij ervaart 
veel vrijheid en ziet dat er veel verantwoordelijkheid bij jezelf ligt. Deze per-
soon is meer bezig met de elektronische kant in de projecten. Hij is nu bezig 
met het opzetten met van een samenwerking tussen het laten zien van het 
mechanische gedeelte en het elektrische gedeelte. Hiermee kunnen de me-
chanische ontwerpers doorgegeven wat er allemaal in zit. Daarna kan hij 
daaruit een besturing systeem maken en ook rekening houden met de ma-
chine veiligheid.   
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Terugblik op poolavond 

 

Het is alweer eventjes terug maar op 21 september vond het eerste evene-
ment van dit studiejaar plaats. We zijn met een groep gezellig gaan poolen. 
Natuurlijk is poolen zelf al leuk maar om met Kybernetes te gaan poolen is 
pas helemaal geweldig.  
 
Aangezien we in de avond gingen poolen en niemand goed speelt op een 
lege maag, hebben we heerlijk culinair gegeten met zijn allen. Dit culinaire 
eten was natuurlijk een heerlijke pizza vers opgehaald door het bestuur. 
Aangezien iedereen ook dorst krijgt bij het eten van zon pizza was er ook 
bier meegenomen en kon de gezelligheid beginnen. Nadat iedereen had ge-
noten van zijn pizza en een biertje begon de tocht naar het pool café, en kon 
het poolen bijna beginnen.  
 
Toen eindelijk iedereen aangekomen was en zich genesteld had bij een pool-
tafel kon het eindelijk echt beginnen. Bij elke tafel was het erg gezellig en 
werd er ook een beetje geruild van tegenstanders wat het alleen maar leuker 
maakt. Het was te zien dat de een er meer van kon dan de ander maar dit 
kon de pret niet drukken 
 
Naast alle gezelligheid en leuke herinneringen die zijn gemaakt zijn er geluk-
kig ook mooie foto’s gemaakt. Onze (toen nog kandidaats Praeses )Roel 
kon het niet laten om een foto na te doen van onze lieve Praeses Thijs van 
een eerdere poolavond. Wie  vinden jullie het beter doen? 
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De commissies 

  

Natuurlijk heeft Kybernetes een bestuur maar als studievereniging kan je na-
tuurlijk ook niet zonder commissies. Er zijn binnen Kybernetes meerdere com-
missies en die stellen we hier even voor. 

Nieuwsbriefcommissie (NBC) 
Als eerste, en beste, heb je de nieuwsbrief-
commissie. Deze zorgt er voor dat er elke 
periode een krantje uit komt: de                   
Kybercourant. Voor als je er nog niet zo erg 
bekend mee bent, dit krantje houd je op de 
hoogte van de alle gebeurtenissen binnen de 
opleiding en leuke weetjes. Dus van bouw-
foutjes tot nieuwe leraren op de opleiding! 
 

Nu is er vanaf volgende periode een nieuw lid en dat is  
Robin Kuijpers!  
 

 

Studiecommissie  
Deze commissie is volledig gericht op de 
studie. Deze studie zorgt voor verschillen-
de workshops maar ook voor leerzame 
activiteiten. Kortweg deze commissie is 
verantwoordelijk voor alles wat studiege-
richt is.  
(V.L.N.R. Jochem Klaassen, Thijs Weber) 

Barbecuecommissie 
Deze  commissie verantwoordelijk voor de BBQ. Elk jaar houdt Kybernetes een 
BBQ, deze zal georganiseerd worden door deze commissie  . 

(V.L.N.R. Rogier Krijnen,  
Max Beijeman, Anouck van Drie, 
Kim Ebbelink) 
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Studiereiscommissie 
Aan het einde van het jaar wordt er een stu-
diereis georganiseerd en je raad het waar-
schijnlijk al, dat wordt gedaan door de stu-
diereiscommissie. Hier worden een aantal 
bedrijven bezocht, maar ook genoeg leuke 
dingen gedaan. Ben je geïnteresseerd hoe 
zo’n studiereis er uitziet? Kijk even op face-
book voor de foto’s.  
 
Eerstejaarsweekendcommissie (EJW) 
Zoals al een deel van jullie weten is er aan het begin van het studiejaar een eer-
stejaarsweekend. Dit gehele weekend wordt georganiseerd, je kan het al raden, 
door de EJW commissie. Het weekend staat volledig in het teken van je  mede-
studenten leren kennen op een leuke  wijze. Dit gebeurt door allerlei activiteiten.    
 

 

 
 
Activiteitencommissie  
Zoals al in de naam staat regelt de Activiteiten-
commissie activiteiten. Hierbij gaat het vooral 
over de bonding activiteiten dus bijvoorbeeld 
de poolavond of het aankomen bowling-uitje. 
(V.L.N.R. Thimothy Duijn, Matthijs Brand, Luka 
van Gemert) 

(V.L.N.R. Anouck van Drie,     
Guido Kok, Jelle Kampf,  Roel 
van der Plas) 

(V.L.N.R. Martijn Keijzer, Tommy 
Smits, Jaap Elstgeest, Anda      
Suurmond, Robin Suurs, Roald van 
der Werf, Koen van der Raad, Clark 
Gerritsen) 
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Minoren 

 
Wat zijn het nou? En wat zijn nu zoal de keuzes die ik kan maken? Veel stu-
denten weten eigenlijk nog niet waar een minor voor dient. Naast je keuze-
vakken kan je ook voor een minor kiezen, wat dus vaak een vakkenpakket is 
met een bijbehorend project. Zo’n minor is ervoor om jou als student de mo-
gelijkheid te bieden iets te leren waar jij zin in hebt. In plaats van verplichte 
vakken zoals uit het eerste en tweede jaar. 
 
Minoren binnen jouw vakgebied noem je vaak een verdiepende minor en 
minoren buiten jouw vakgebied noem je weer verbredend. Zo is de minor 
RVD (Robotics and Vision Design) verdiepend en de minor Embedded sys-
tems verbredend. 
 
Smart manufacturing and Robotics 
De minor smart manufacturing and Robotics is een minor vanuit werktuig-
bouwkunde. Dit is een minor die de gemiddelde WTB’er wat kennis en erva-
ring op te laten doen met robotica. In deze minor worden geen vakken gege-
ven en ben je eigenlijk alleen bezig met het project wat je toegewezen krijgt. 
Voor een mechatronicus is dit dus ook geen uitdagende minor als je geen 
uitdagende opdracht krijgt. Deze minor bestaat uit twee delen, soms mag je 
deze minor alleen doen als je beide delen gaat uitvoeren. 
Als je een minor zoekt waar je een keer alles uit de kast kan trekken om een 
mooi project neer te zetten dan is dit waarschijnlijk de minor voor jou. 
 
Embedded systems 
Deze minor komt vanuit elektrotechniek en is in deze zin dus ook verbre-
dend. Tijdens deze minor krijg je een viertal vakken verspreid over twee 
blokken (twee per blok) en ben je bezig met een bedrijfsproject. De vakken 
worden vaak als lastig ervaren, maar voegen wel wat toe aan de kennis die 
je al hebt. Denk hierbij aan AC-netwerken, Regeltechniek, C-programmeren,  
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Wiskunde en vision. Het bedrijfsproject draait erom dat je een embedded 
systeem ontwerpt en realiseert voor een klant. Vaak is dit niks nieuws voor 
een mechatronicus. Let wel op: deze minor is alleen Engelstalig. 
Als jij een minor zoekt die een uitdaging vormt en jouw kennis over elektro-
techniek verhoogt, dan is dit wel een minor voor jou. 

Ingenieur en Docent (I&D) 
De minor Ingenieur en Docent bestaat ook uit twee delen. Tijdens deze mi-
nor loop je stage op een middelbare- of MBO-school. Deze minor richt zich  
er vooral op om een blik te werpen op hoe het is als docent. Mocht jij dus 
interesse hebben in het lesgeven dan is dit een zeer interessante minor. 
Naast de stage heb je ook een wekelijkse lesdag waarin je leert hoe een do-
cent zich hoort op te stellen voor de klas en welke werkvormen je kan hante-
ren tijdens de lessen. Ook wordt er op deze dag de tijd genomen om de er-
varingen van die week op te doen. 
Ben jij dus geïnteresseerd in het lesgeven of weet jij al dat je later docent 
wilt worden? Dan is deze minor echt iets voor jou. 
 
Projectmanagement 
Mocht het vak je nog niet genoeg geleerd hebben, dan bestaat er altijd nog 
een minor waar je veel dieper ingaat op alles wat te maken heeft met pro-
jectmanagement en pas je dit daadwerkelijk toe in de praktijk. Zo gaat Jaap 
Elstgeest op het moment langs bij CONCR3DE voor deze minor. Hier helpt 
hij bij het managen van een project waarin ze een poeder-3D-printer maken. 
Hier ben je dan als student drie dagen in de week mee bezig. 
Vind jij projectmanagement dus helemaal te gek of vind je dat jij meer wilt 
weten over projectmanagement? Dan is deze minor helemaal jouw ding. 
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Bouwfoutjes 

 
Wat maakt een bouwfoutje nou een bouwfoutje? In een vorige editie zagen 
we dat er auto’s smolten door de kromming van een gebouw. Of dat Tesla’s 
tegen vrachtwagens opbotsen. Bouwfoutjes zijn er in alle maten, groot en 
klein. Daarom hebben wij dit keer een lekkere mix tussen grotere en kleinere 
bouwfoutjes op een rij gezet. 
 
Tacoma bridge 
Wat kan er nou fout gaan aan een burg denk je bij jezelf. Misschien is mijn 
beton niet goed, of zijn mijn kabels niet sterk genoeg. Dit zijn natuurlijk voor 
de hand liggende zaken. Een brug wordt dus ook ontworpen op deze pun-
ten. De architect van deze brug had daar ook rekening mee gehouden. Het 
plan om de brug te bouwen werd dus goedgekeurd en gebouwd. Iedereen 
hartstikke blij, terwijl jij bij jezelf denkt; dat is een goed ontworpen burg, wat 
is er mis mee?  
Helaas bleek dat nadat de brug gebouwd was, dat deze nogal schommelde. 
De wind duwde namelijk hard tegen de brug aan en liet de brug resoneren 
met de wind, waardoor de brug steeds harder begon te zwaaien. Uiteindelijk 
zwaaide de brug zo erg dat ze het begaf en ter aarde stortte. Gelukkig zijn 
hier “mooie” beelden van gemaakt zodat iedereen eraan herinnerd kan wor-
den dat je ook op resonantie in je projecten moet letten. 

https://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwj4w-KY0MvXAhXCJ1AKHW7DAm8QjRwIBw&url=http%3A%2F%2Fwww.seattlepi.com%2Fscience%2Fslideshow%2FTacoma-Galloping-Gertie-bridge-collapse-120055.php&psig=AOvVaw0_buiUy__
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Betamax 
Nu we wat groots gehad hebben is 
het tijd voor iets kleiner. En behalve 
dat het eigenlijk geen fout is, is het 
eigenlijk best een fout. Zo heeft So-
ny ergens een aantal jaren terug de 
Betamax uitgebracht. Dit was, voor 
de jonkies onder ons, een tape-
recorder. Dit was toentertijd een super ding. Omdat we toen nog geen     
Netflix hadden moest het nog opgenomen worden als het op tv kwam. Sony 
had dus het briljante idee om die tv-shows op te slaan op band. En omdat 
ze dat eens goed aan wilden pakken hadden ze het idee om de hele recorder 
super goed te ontwerpen, met super beeldkwaliteit en een mooi langzaam 
openende houder voor de cassette/tape. 
Dit klinkt allemaal geweldig toch? Nou, toevallig was er een concurrent die 
net iets eerder op de markt kwam met zo’n zelfde tape-recorder. Deze had 
alleen een minder mooie beeldkwaliteit en sprong open wat zorgde voor 
verslechtering van het systeem. Het systeem was lichter en kon net wat 
langer beeld opnemen. Oh ja en hij bleek goedkoper te zijn. Drie keer raden 
waar de consument voor koos.  
Hoe is dit dan een bouwfoutje? Om daarop antwoord te geven moeten we 
duidelijk hebben wat een bouwsel succesvol maakt. In het geval van de  
Betamax was dat veel recorders en bandjes verkopen. Dat is ze niet gelukt, 
omdat ze een duurder systeem hadden ontwikkeld. 

https://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjB5uPZ0MvXAhXQKlAKHfNQB5YQjRwIBw&url=http%3A%2F%2Fwww.computerbild.de%2Fartikel%2Fcb-News-Internet-Videorecorder-Jubilaeum-11877276.html&psig=AOvVaw221k4vhrsc7xCwT
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Hindenburg 
De Hindenburg was een gigantische zeppelin die rond 1937 door het lucht-
ruim vloog. De grootte van dit luchtschip was te danken aan het plan om 
haar te vullen met helium in plaats van het lichtere maar super brandbare 
waterstof, wat in de meer conventionele luchtschepen gebruikt werd. Uitein-
delijk is het Duitse luchtschip toch niet gevuld met helium, omdat de 
Verenigde Staten dit toentertijd niet wilde leveren aan de Duitsers. Toen is 
de Hindenburg toch gevuld met waterstof. Uiteindelijk werd dat toch haar 
ondergang toen ze scherpe bochten maakte tijdens een storm waardoor er 
te veel statische elektriciteit opbouwde. Toen het schip aanmeerde kwam 
een losse kabel tegen de geleidende toren aan die als aarde begon te functi-
oneren. Er sloeg een vonk over die wat ontsnappende waterstof in de fik 
zette. Ook deze ramp is opgenomen en leverde “fantastische” beelden op. 

https://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjznan70MvXAhWMZlAKHcszD5AQjRwIBw&url=http%3A%2F%2Fwww.history.com%2Fnews%2Fthe-hindenburg-disaster-9-surprising-facts&psig=AOvVaw1YaF9tc_36HoqrOKvkBFHV&ust=1511215
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Nieuwe docenten 

De heer Makkink 

Beste Kyberneten, 

Het is mij een genoegen mij voor te mogen stellen in de KyberCourant. Sinds drie-
kwart jaar werk ik bij Mechatronica, nog niet iedereen zal mij dus kennen. Ik werk 
van dinsdag tot en met vrijdag en ben te vinden in ruimte 1.051. Tot nu toe ben ik 
betrokken bij vakken en tutorials als Methodisch ontwerpen, 3D modelleren, pro-
ductietechniek, statica, sterkteleer en bij de projecten van het eerste en tweede 
jaar. 

Mijn achtergrond is in de mechanische hoek en daarin divers. Na MBO en HBO 
werktuigbouwkunde ontwierp ik producten uit composiet, de fabricage deden we 
vaak ook zelf dus er was veel terugkoppeling uit de praktijk. Daarna werkte ik in 
de semiconductor industrie. Ook werkte ik bij een engineeringbureau, waar we in 
huis en op locatie projecten deden, in de offshore met mega grote constructies 
en ook juist heel fijnmechanisch voor bijvoorbeeld ASML (erg indrukwekkend om 
daar in de cleanrooms rond te lopen). Een ander groot project was op locatie bij 
een bedrijf dat flow sensoren maakte. Hierin kwamen per ontwerpteam alle engi-
neering takken bij elkaar: W, E, IT, natuurkunde. Dit sprak mij aan. De inhoud van 
onze opleiding zou erg goed van pas komen in zo’n setting.  

Ik wilde al lange tijd meer weten over duurzaamheid dus heb hierin de master 
Industrial Ecology gevolgd (naast mijn werk, redelijk naïef maar het is gelukt). De 
link tussen de kennis en een praktische oplossing was vaak een stuk ‘smart’ tech-
nologie, iets wat meet, data verzamelt en vervolgens iets bedient of beweegt. Me-
de daarom weer mijn interesse in ‘mechatronica’.  

Een functie als docent had ik al langer voor ogen vanwege het werken met men-
sen en het bezig zijn met ‘leren’. Na nog een uitstapje in de scheepsbouw vond ik 
de tijd rijp en ben ik gaan zoeken. Op onze opleiding sprak de sfeer mij erg aan. 
Vandaar dat ik nu naar grote tevredenheid rondloop. Een van de leukste werkda-
gen van afgelopen studiejaar was wel de reis naar Walibi, georganiseerd door 
Kybernetes. Ik ben onder de indruk van wat de MECH studenten al kunnen na 1 
jaar, bijvoorbeeld in het AGV project. Het is ook erg leuk om teams te zien ont-
staan tijdens de projecten. 
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Het is mijn ambitie om onze skills nog beter te laten matchen met 
‘vraagstukken van de toekomst’, zoals voedselvoorziening, mobiliteit, gezond-
heid. De speerpunten van onze opleiding (offshore, agrarische technologie en 
HAT) sluiten daar perfect op aan. Verder wil ik mij natuurlijk vakinhoudelijk en 
als docent blijven ontwikkelen.  

In mijn vrije tijd ben ik graag buiten, en hou ik van sporten zoals surfen of 
snowboarden. Niet alleen leuk voor de actie, je bent dan ook lekker in de zee of 
in de bergen. Dat kan deels heel makkelijk thuis, ik woon aan het strand. Ver-
der ‘klus ik graag dingen’. Tot nu toe zijn dat mechanische projectjes maar wie 
weet komt er binnenkort wel een Arduino aan te pas… 

Met vriendelijke groet, 

Hugo Makkink 
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De heer Elissen 

Mijn naam is Bart Elissen en ik ben sinds eind augustus van dit jaar aan de slag 
gegaan als docent bij de opleiding Mechatronica. Op dit moment geef ik hoor- en 
werkcollege voor Basiswiskunde en ben ik projectbegeleider van een tweetal 
groepen voor het eerstejaars Project Mechatronica. In blok 2 zal ik het vak Mate-
riaal Techniek gaan geven en het bijbehorende practicum gaan begeleiden. 

In het verleden ben ik werkzaam geweest in een coördinerende functie in de  
social media klantenservice toen deze vorm van klantcontact opkomend was. 
Toen de technische sector begon te trekken ben ik aan de slag gegaan als ac-
countmanager bij een ingenieursbureau gespecialiseerd in de mechanische si-
mulaties. Ik heb in deze functies geleerd wat er nodig is om mensen te enthousi-
asmeren en te activeren voor een bepaald idee of plan en ik hoop dit te kunnen 
inzetten als docent. Ik heb ruim een jaar geleden mijn “opeens weet je het, je 
wordt docent” momentje gehad en het multidisciplinaire karakter van het vakge-
bied Mechatronica past goed bij mijn brede interesse. Ik vind het belangrijk dat 
wij ons als ingenieurs bewust zijn van de uitdagingen waar de wereld voor staat 
en daarin onze gepaste verantwoordelijkheid nemen. Ik zou dan ook graag een 
bijdrage leveren aan het de wijde wereld insturen van technisch onderlegde en 
maatschappelijk betrokken ingenieurs.  

Naast mijn werk sport ik graag en bezoek ik graag concerten en/of festivals, het 
één soms wat fanatieker dan het andere. Ik woon samen met mijn vrouw en 
dochtertje van bijna 2. Nog even in het levendige Rotterdam en we staan op het 
punt om te verhuizen naar het mooie 
Dordrecht.  

Ik ben relatief nieuw in het docenten vak 
en heb ideeën hoe ik me daarin wil gaan 
ontwikkelen en hoe ik kan bijdragen aan 
de studie Mechatronica. Ik sta daarin 
altijd open voor suggesties en feedback. 
Schroom niet om mij eens aan te spre-
ken. 
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Uitblinker 
Bij deze nieuwe colomn uitblinker halen we een project naar voren wat zoals 
de titel al voorspelt ‘uitblinkt’. 
 

Hoe ging onze brug omhoog?  
Wij hebben onze brug gemaakt via een tand-
heugel. Inspiratie was opgedaan vanuit de 
Koepoortbrug in Delft. Of het echt zou wer-
ken, wisten we niet totdat we het gingen 
proberen. We hadden voor een tandheugel 
gekozen omdat dit veiliger zou zijn dan een 
draadje wat de brug open trekt (als het 

touwtje breekt, dan kunnen er koppen rollen (letterlijk)).  Ook konden we de 
motor direct op de tandheugel zetten dus hoefden we niks weg te werken. 
 
Hoe ziet het arduino programma eruit? 
In het arduino programma is er voornamelijk gebruik gemaakt van functies. 
Hiermee kan je alle kleine functies van de brug, in grotere functies zetten. Dit 
werkte zeer functioneel. Uiteindelijk wat 
onze code om de brug te open alleen 
maar:  
 
Leesknoppen();                                                                   
noodstop();                                                                        
f ( BrugODS == 1 && Status == 0 && 
Noodstopin == 0 && Windpin == 0) 
{           
    noodstop();                                                                    
    Open();                                                                           
    Status = 1;      
}    
 
- Robin Kuijpers                                                             



 

 



32 

 

Kraak de code 

 

Kraak de 4 cijfer code, met behulp van onderstaande logic operators.  

 

De cijfer code 

 

1 0 0 1 1 1 0 1

1 0 0 1 0 0 1 1 AND

1 0 1 1 0 1 1 0 XOR

1 0 0 1 1 1 0 1 OR

0 1 0 1 0 1 0 1 AND
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Sudoku  

http://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwiP2t3lt8HXAhWSDewKHQ6MCwYQjRwIBw&url=http://sudoku.bolck.nl/library/hard/qprsudokuh02.htm&psig=AOvVaw3gthxOEAjd8AXgWACY5ORi&ust=1510864643473194


36 

 


